
PROTOKÓŁ nr XVI/2021 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 16 lipca 2021 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o godzinie 12:20. 

Na stan 15 radnych – obecnych było 14 według załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński, Skarbnik Gminy – Grażyna 

Pszczółkowska, Radca prawny.  

 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył XVI sesję Rady Gminy Czernice 

Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, że jest wymagane kworum,  

na 15 radnych obecnych jest 14 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Potwierdzono również obecność używając terminali do głosowania.   

 

Przewodniczący Rady Gminy – odczytał klauzulę RODO dotyczącą obrad sesji Rady Gminy 

Czernice Borowe.  

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

Poinformował, że zaproponowany porządek został dołączony do materiałów przedsesyjnych. 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanego porządku obrad.  

  

Porządek obrad sesji brzmi następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XV sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2021 – 2036, 

4.2. zmiany uchwały nr 154/XIII/2020 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 29 grudnia 

2020 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2021 rok, 

4.3. zmiany uchwały Nr 175/XV/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 27 maja 

2021 roku w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, wyznaczenia inkasentów, określenia wynagrodzenia za inkaso oraz 

terminów płatności dla inkasentów, 

4.4. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Czernice Borowe na rok szkolny 

2021/2022, 

4.5. uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie gminy Czernice Borowe, 

4.6. określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego, 

4.7. ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy  Czernice Borowe, 



4.8. uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 

Gminy Czernice Borowe na lata 2021 – 2025, 

4.9. wyrażenia zgody na  bezprzetargową sprzedaż nieruchomości położonej  we wsi 

Pierzchały, 

4.10.  debata nad Raportem o stanie Gminy Czernice Borowe za 2020 rok, 

4.11.  votum zaufania dla Wójta Gminy Czernice Borowe, 

4.12.  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Czernice Borowe za 2020 rok, 

4.13.  udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Czernice Borowe za 2020 rok. 

5. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

6. Odpowiedzi na interpelacje. 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9.  Zakończenie obrad sesji. 
 
 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej XV sesji Rady Gminy. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 14 głosami za. 

 

Ad. pkt. 4.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe na lata 2020 – 2036. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Szczegółowe zmiany zawierają objaśnienia załączone do uchwały. Zmiany w WPF są 

pokłosiem zmian w budżecie gminy.  

 

Dalszej dyskusji dotyczącej uchwały nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 



 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 178/XVI/2021 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 16 lipca 2021 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2021 – 2036. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.2 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 154/XIII/2020 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia  29 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2021 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Po odczytaniu treści uchwały Radny Ryszard Bońkowski zadał pytanie, dlaczego środki z 2020 

r. nie zostały wydatkowane w 2020 r. Przewodniczący Rady wyjaśnił, ze dyskusja w sprawie 

tej uchwały została już zakończona i odpowiedź na pytanie zostanie udzielona w wolnych 

wnioskach i zapytaniach.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał uchwałę pod 

głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 179/XVI/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

16 lipca 2021 r. w sprawie zmiany uchwały nr 154/XIII/2020 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia  29 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2021 

rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.3 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 175/XV/2021 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia 27 maja 2021 roku w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, wyznaczenia inkasentów, określenia wynagrodzenia za inkaso oraz terminów 

płatności dla inkasentów. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Miana dotyczy błędnego zapisu w poprzednio przyjętej uchwale. RIO zaleciło poprawienie tej 

uchwały.  

 

Dyskusji nie było. 



Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 180/XVI/2021 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 16 lipca 2021 r. w sprawie zmiany uchwały Nr 175/XV/2021 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 27 maja 2021 roku w sprawie zarządzenia poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, wyznaczenia inkasentów, określenia 

wynagrodzenia za inkaso oraz terminów płatności dla inkasentów.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.4 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Czernice 

Borowe na rok szkolny 2021/2022.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Konieczność podjęcia uchwały wynika z faktu, że gmina zwraca rodzicom dowożącym dzieci 

niepełnosprawne do szkół, na podstawie przyjętej uchwałą rady gminy stawki następuje zwrot 

kosztów.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 181/XVI/2021 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 16 lipca 2021 r.  w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w 

Gminie Czernice Borowe na rok szkolny 2021/2022. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Ad. pkt. 4.5 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Czernice Borowe. 



Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Regulamin określa kto udziela pomocy, jakie formy wsparcia można realizować w ramach 

stypendium.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 182/XVI/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

16 lipca 2021 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Czernice Borowe. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.6 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 

oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Załącznikami do uchwały są wzór wniosku oraz deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 183/XVI/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

16 lipca 2021 r. w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.7 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy  Czernice Borowe. 



Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Uchwała określa zasady wynajmowania lokali będących w zasobie gminy Czernice Borowe.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 184/XVI/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

16 lipca 2021 r.  w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy  Czernice Borowe. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.8 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Czernice Borowe na lata 2021 – 2025. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Uchwała określa plany Gminy wobec rozbudowy, modernizacji, remontów zasobów lokali 

mieszkaniowych. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 185/XVI/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

16 lipca 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Czernice Borowe na lata 2021 – 2025. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.9 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  bezprzetargową sprzedaż nieruchomości 

położonej  we wsi Pierzchały. 



Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Uchwała dotyczy sprzedaży niewielkiej działki w Pierzchałach, Wójt zabrał głos, 

poinformował,  że przekazał informację mieszkańcom sołectwa  o planowanej sprzedaży. 

Oprócz tego po podjęciu uchwały wywiesza się wykaz nieruchomości do sprzedaży i wszczyna 

się procedurę przetargową. Jeśli będą sprzeciwy mieszkańców w tej kwestii sprzedaż działki 

zostanie zaniechana.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 186/XVI/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

16 lipca 2021 r. w sprawie  wyrażenia zgody na  bezprzetargową sprzedaż nieruchomości 

położonej  we wsi Pierzchały. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.10 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu - debata nad Raportem 

o stanie Gminy Czernice Borowe za 2020 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach dla Radnych przekazany był Raport o 

stanie Gminy, który zgodnie z ustawą o Samorządzie Gminnym przygotował Wójt Gminy. 

Raport ten był dostępny na stronie Gminy Czernice Borowe od 30 maja 2021 r., otrzymali go 

również Państwo Sołtysi. Po zapoznaniu się jest przewidziana debata. W debacie biorą udział 

Radni oraz mieszkańcy jednak zgłoszenie mieszkańca do debaty musi wpłynąć do 

Przewodniczącego Rady na 1 dzień przed debatą. Ponadto osoba chcąca wziąć udział w debacie 

musi mieć poparcie 20 osób. Do tej pory nie wpłynęło żadne zgłoszenie, więc udział w debacie 

mogą wziąć tylko Radni. Ewentualne uwagi pozostałych osób mogą być przyjęte w wolnych 

wnioskach.  

Przewodniczący otworzył debatę nad raportem. 

Przewodniczący Rady poinformował, że raport obejmuje stan finansów gminy, wykonanie 

wydatków inwestycyjnych, stan realizacji funduszu sołeckiego, informacje o mieniu 

komunalnym, informacje o realizacji polityki strategii, realizację gospodarowania zasobem 

mieszkaniowym. W części analitycznej zawierane są informacje na temat edukacji, kultury, 

pomocy społecznej, bezpieczeństwa publicznego, gospodarowania odpadami. Jednym słowem 

raport określa całą działalność Wójta Gminy, który realizuje uchwały Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady zaakcentował wzrost wydatków w stosunku do 2018 roku. Największy 

wzrost zanotowano w oświacie i wydatkach na rodzinę (świadczenia 500 plus i inne). 

Przewodniczący Rady zamknął debatę nad raportem.  



Poza Przewodniczącym Rady Gminy nikt z zebranych nie zabrał głosu. 

 

Ad. pkt. 4.11 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie votum zaufania dla Wójta Gminy Czernice Borowe.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Punkt dotyczący votu zaufania jest pokłosiem przedstawionego raportu o stanie gminy za 2020 

r.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 12 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ nr 187/XVI/2021Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 16 lipca 2021 r. w sprawie votum zaufania dla Wójta Gminy 

Czernice Borowe. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 4.12 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Czernice Borowe za 2020 rok. Przewodniczący 

zarządził dyskusję. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący Rady odczytał uchwałę nr 3.e./194/2021 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej z dnia 21 kwietnia 2021 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Czernice Borowe sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok 

wraz z uzasadnieniem.  

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ nr 188/XVI/2021 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 16 lipca 2021 r.  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 



finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Czernice Borowe za 

2020 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.13 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu Gminy Czernice Borowe za 2019 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący Rady odczytał uchwałę nr I/35/2021 Komisji rewizyjnej oraz uchwałę nr 

3.f/285/2021 Składu Regionalnej Izby Obrachunkowej  z dnia 16 czerwca 2021 r. w sprawie 

wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czernice Borowe w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Czernice Borowe za 2020 rok wraz z uzasadnieniem. 

Zarządzona została przez Przewodniczącego Rady Gminy dyskusja. 

Radny Ryszard Bońkowski wyraził swoje zdanie, że absolutorium powinno być udzielane nie 

tylko wójtowi ale tez przewodniczącemu, wiceprzewodniczącemu rady i radzie. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że ustawa narzuca, że absolutorium jest udzielane wójtowi 

gminy. Zachęcił Radnego do złożenia petycji w tej sprawie do Sejmu o rozszerzenie zapisów 

ustawy.  

 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ nr 189/XVI/2021 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 16 lipca 2021 r.  w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Czernice Borowe za 2020 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady pogratulował Wójtowi Gminy udzielenia absolutorium.  

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 5 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie – 

takowych nie było.  

 

Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 6 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

 



Ad. pkt. 7 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Wójt Gminy przedstawił zebranym uzupełnienie do 

sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

W uzupełnieniu sprawozdania Wójt Gminy dodał: 

Podziękował za udzielenie wotum zaufania i absolutorium. Pomimo wielu trudnych sytuacji 

udaje nam się wspólnie poprawnie realizować założony budżet. Wójt wyraził, że jest to dla 

niego podziękowanie za pracę wspólną, rady i jego. Wójt podziękował za zaufanie.  

Wójt poinformował, że rozstrzygnięty został przetarg na modernizację dróg: Jastrzębiec i 

Kownaty. Zaplanowane w budżecie środku dają dofinansowanie na poziomie 50%/50%. Prace 

powinny rozpocząć się w sierpniu. 

Wójt przedstawił plany Gminy wobec naboru w ramach tzw. Polskiego Ładu: modernizacja 

systemu wodno-ściekowego, termomodernizacja szkoły w Czernicach Borowych (docieplenie, 

centralne ogrzewanie, źródło ciepła) oraz projekt drogowy w miejscowości Olszewiec. 

Przygotowujemy się także do programu dróg samorządowych. 

Wójt poinformował, że złożono wniosek do NFOŚiGW na zbiórkę folii rolniczej (w tym filii 

ciemnej) od rolników z terenu gminy. Planujemy zbiór około 60 ton folii.  

Dziś ogłaszamy przetarg na dowóz uczniów do szkół. Planowane rozstrzygnięcie 2 sierpnia 

2021 r. Wójt poinformował, że planujemy sprzedaż nieruchomości w Pierzchałach, w związku 

z podjętą uchwałą. 

Wójt poinformował, że dożynki planowane są w Czernicach Borowych, w okrojonej formie, z 

zachowaniem aktualnych obostrzeń. Niewykluczone, że termin pikniku w Chojnowie z 14-15 

sierpnia zostanie przeniesiony na koniec sierpnia. 

Nie udało się znaleźć oferenta na zakup terenów w Pierzchałach (po żwirowni). Ogłoszony 

zostanie kolejny przetarg.  

Wójt poinformował, że w dniu 15 lipca powołał komisję do szacowania szkód w gospodarstwie 

w związku ze zjawiskami atmosferycznymi. Jest już jedno zgłoszenie, komisja będzie je 

procedować.  

Wójt poinformował, że 23 sierpnia zaplanowane jest spotkanie informacyjne programu „Czyste 

powietrze”. Wójt zachęcił do udziału. Spotkanie poprowadzi specjalista z WFOŚiGW. Od lipca 

na terenie gminy działa punkt obsługi i pomocy w aplikowaniu o środku w ramach programu 

„Czyste powietrze”.  

Gmina dostała zaproszenie na spotkanie w Starych Babicach dla laureatów IV edycji programu 

Fundusz Sołecki – najlepsza inicjatywa. Z terenu naszej gminy nagrodę otrzymało sołectwo 

Jastrzębiec. Projekt jest już wśród 100 najlepszych inicjatyw w Polsce.  

Radni nie mieli pytań do sprawozdania międzysesyjnego.  

 

Ad. pkt. 8 

Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane są 

wolne wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu. 

Przewodniczący Rad odczytał wniosek Radnego Jarosława Sadowskiego i Radnego Cezarego 

Kołakowskiego w sprawie przejęcia przez Gminę działki w Czernicach Borowych, przy ul. 

Kościelnej, po której nie ma spadkobierców. Pismo zostanie skierowane do wójta. 



Radna Grażyna Wójcicka zapytała o raport o stanie gminy. Dlaczego w raporcie o stanie gminy 

nie ma mowy o współpracy ze spółdzielnią socjalną kostka. Radna poprosiła o złożenie 

sprawozdania przez spółdzielnię socjalną na ręce komisji rady gminy. 

Rady Ryszard Bońkowski zapytał o kwotę umorzeń podatku od nieruchomości, poprosił z o 

wyjaśnienie z czego wynika taka kwota. Radny zapytał o kwestię gazyfikacji Gminy Czernice 

Borowe. Radny zapytał o drzewa, które w wyniku burzy przewracają się na grunty rolników. 

Co w przypadku gdy nie można określić właściciele nieruchomości, gdzie rosną drzewa, które 

wyrządzają szkody.  

Radny Cezary Kołakowski przypomniał o wycięciu jarzębin przy ul. Długiej.  

Przewodniczący Rady zgłosił złamaną Jarzębinę przy drodze gminnej w Żebrach.  

Wójt Gminy ustosunkował się do zadanych pytań: 

Wyjaśnił kwestię niewykorzystanych środków z 2020 r. (RFIL, profilaktyka alkoholowa, opłaty 

za korzystanie ze środowiska, projekt UE, wolne środki – kredyty i pożyczki). Wójt wyjaśnił, 

że mimo planów nie zawsze wykonanie budżetu wynosi 100%. W ramach RFIL można 

wykonywać tylko inwestycje, w tym roku te środki są dokomponowane do budowy dróg. 

Oszczędności z programu alkoholowego wynikają z mniejszej liczby inicjatyw w 2020 r. przez 

trwającą pandemię i są do wykorzystania w roku bieżącym. Inne kwoty wynikają z 

oszczędności, nie z zaniedbań.  

W sprawie kanalizacji w Czernicach Borowych i środków na doprojektowanie kanalizacji. 

Pojawił się projektant zainteresowany zaprojektowaniem inwestycji. Kiedy złożymy wniosek 

na rozbudowę sieci wodociągowej i kanalizacyjnej, należy rozważyć zaprojektowanie większej 

inwestycji.  

W kwestii spółdzielni socjalnej wójt wyjaśnił, że nie ma mowy o tym w raporcie ponieważ jest 

tam mowa o stowarzyszeniach, spółdzielnia nie jest stowarzyszeniem i działa na podstawie 

innej ustawy.  Założycielem Spółdzielni Socjalnej KOSTKA jest Gmina i Parafia w Rostkowie.  

Spółdzielnia realizuje szereg zadań gminy. Są tam zatrudnione osoby bezrobotne. Wójt 

zdeklarował, że zwróci się do Spółdzielni o przygotowanie zestawienia zadań realizowanych 

przez spółdzielnię. Jesteśmy jedyną w okolicy gmina, która ma udział w założeniu spółdzielni. 

Wcześniejsza Spółdzielnia Socjalna LOKOMOTYWA jest obecnie w stanie likwidacji. W 

okresie regresu Spółdzielnia Kostka szuka wsparcia aplikując o środki zewnętrzne. Wparcie 

otrzymała też ze strony Starostwa poprzez utworzenie i sfinansowanie stanowiska pracy dla 

osoby niepełnosprawnej, zakupiono na wyposażenie traktor i wykaszarkę.  

Drzewa na ul. Długiej zostaną usunięte, zapewnił Wójt. W sprawie przewróconych drzew Wójt 

wyjaśnił, ze gmina zwracała się z prośbą do zarządcy dróg o pielęgnację, MZDW nie podjął 

takich czynności. Są to stare drzewa z  lat 20/30 wypruchniałe w środku. Chcemy uniknąć 

gorszych w skutkach zjawisk. Wójt wyraził nadzieję, że konserwacja drzew zostanie wykonana 

wraz z przebudową. W sprawie drzew w sąsiedztwie Radnego Ryszarda Bońkowskiego Pan 

Wójt poprosił o zwrócenie się z prośbą o usunięcie drzew z dzierżawcą działki. W sprawie 

gazyfikacji gminy Wójt wyjaśnił, że przekazaliśmy dokumentację do PGNiG. Dostaliśmy 

deklarację współpracy. Jest deklaracja od firmy, że w tym roku powinna zostać uruchamiana 

realizacja. W sprawie umorzenia podatków od nieruchomości w kwocie ponad 9 tys. zł. Gmina 

nie może podawać danych właścicieli, na tą kwotę składa się 3 podatników. Są to kwoty od 

początku 2021 r.  



Przewodniczący Rady Gminy przekazał podziękowania ze szkół z terenu gminy za współpracę 

i zaangażowanie w życie szkoły w roku szkolnym 2020/2021 r.  

 

Ad. pkt. 9 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął XVI sesję Rady Gminy 

Czernice Borowe. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

Protokołowała 

Monika Łukasiak 

 


